



哈尔滨工程大学 **2027**年

国际学生（交换生）招生简章

2027 HARBIN ENGINEERING UNIVERSITY
INTERNATIONAL STUDENT ADMISSION BOOK
(INTERNATIONAL EXCHANGE PROGRAMS)



大工至善·大学至真

GREAT ENGINEERING TOWARDS PERFECTION
GREAT LEARNING TOWARDS TRUTH



学校简介

哈尔滨工程大学始建于 1953 年，是中国首批“211 工程”重点建设高校，经教育部批准设立研究生院，是国家优势学科创新平台项目建设高校，是首批入选“卓越工程师教育培养计划”高校，国家“双一流”建设高校。

哈尔滨工程大学专业以理工科为主，工理管文协调发展，其中，船舶与海洋工程学科排名第一，核科学与技术学科在中国学科排名位于第三，控制科学与工程学科位于第六。学校坚持高水平对外开放合作，广泛开展国际间学术研究、教育合作和人文交流，引进海内外优质教育资源，依法依规开展高水平中外合作办学，提升学校的国际影响力和竞争力。目前，在校国际学生人数已超过 1500 人，来自 90 个国家。

交换生项目简介

哈尔滨工程大学目前已与全球 100 余所大学签署了交换项目协议，欢迎合作院校的学生到哈尔滨工程大学交流学习。交换生可以选择中文或英文授课专业课程、进行科学研究，也可以学习中文并体验中国及东北文化。学习时长为一到两个学期。

交换生项目招生专业（英文授课）

序号	学科 / 专业	汉语授课	英语授课
1	船舶与海洋工程	▲	▲
2	土木工程	▲	▲
3	力学（流体力学、工程力学、固体力学、土木水利）	▲	▲
4	动力工程及工程热物理	▲	▲
5	轮机工程	▲	▲
6	控制科学与工程	▲	▲
7	智能科学与技术	▲	▲
8	人工智能	▲	▲
9	水声工程	▲	▲
10	机械工程	▲	▲
11	信息与通信工程	▲	▲
12	化学工程与技术	▲	▲
13	材料科学与工程	▲	▲
14	光学工程	▲	▲
15	物理学	▲	▲
16	数学	▲	▲
17	核科学与技术	▲	▲
18	管理科学与工程	▲	▲
19	计算机科学与技术	▲	—
20	应用经济学	▲	—
21	工商管理	▲	—
22	马克思主义理论	▲	—



1

申请流程

1. 在线申请网址：
<https://hrbeu.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx>

2. 在线填写申请表格并上传申请材料

3. 通过初审后支付报名费，或根据校际协议减免报名费

4. 培养单位审核

5. 录取

2

推荐期限

春季学期：9月1日 -11月15日 秋季学期：3月1日 -5月31日

3

申请期限

春季学期：9月1日 -12月15日 秋季学期：3月1日 -6月15日

4

申请条件

1. 必须是合作院校在校学生

2. 须持有外国有效护照的非中国籍公民

3. 身心健康

4. 在原所在学校完成至少 2 个学期学习

5. 英语或汉语水平证明

汉语授课：应至少达到汉语水平考试（HSK）要求水平。
HSK 四级≥ 180(本科)；HSK 五级≥ 180(研究生)

英语授课：托福≥ 79，雅思≥ 5.5，
或其他经我校认定的同等语言水平证明，
母语为英语者无需提供英语水平证明。

5

申请材料

1. 护照照片页扫描件和中国签证页扫描件

2. 原所在学校成绩单（中文或英文）

3. 个人陈述或学习计划（1000 字以上）

4. 学校推荐信 5. 外国人体格检查表 6. 无犯罪记录证明

6

费用

(单位：人民币)

报名费：400 元 / 人

学 费：
本科 17,000 元 / 年 (中文授课)；22,000 元 / 年 (英文授课)
硕士 27,000 元 / 年 (中文授课)；33,000 元 / 年 (英文授课)
博士 35,000 元 / 年 (中文授课)；42,000 元 / 年 (英文授课)

住宿费：单人间 800-1800 元 / 月；双人间 400-800 元 / 月

综合医疗保险：400 元 / 学期、800 元 / 年

居留许可 (仅限 X1 签证申请者)：800 元 / 年

餐 费：平均 1000-1500 元 / 月

INTRODUCTION

Founded in 1953, Harbin Engineering University (HEU) stands as China's national key universities of "211 Project", setting up Graduate School approved by China's Ministry of Education, "National Superior Discipline Innovation Platform Project", and listed in the first batch of universities for the "Excellent Engineer Education and Training Program" and "Double First-class" initiatives for universities.

HEU focuses on science and engineering, and maintains a harmonious development across other fields including management and humanities. In China, the discipline of Naval Architecture and Ocean Engineering ranked TOP 1, Nuclear Science and Technology ranked TOP 3 in China, and Control Science and Engineering ranked TOP 6. The University adheres to a high level of opening up and cooperation with the internationalization and globalization, extensively carries out international academic research, educational cooperation and cultural exchanges, attracts high-quality educational talents at home and abroad, carries out high-level international cooperation in running schools in accordance with laws and regulations, and to enhance the university's international influence and competitiveness. Currently, there are more than 1,500 international students on campus from 90 countries all over the world.

HEU has currently signed agreements on exchange program with more than 100 universities and institutes worldwide. We welcome students from the partner universities and institutes to study in the exchange programs in HEU. Exchange students to HEU can study in the regular degree programs conducted in English or Chinese, carry out scientific research, and join in Chinese language programs to experience China and Northeast Culture. The exchange program extends from one semester to two semesters in the academic program or Chinese language program.

ENGLISH-TAUGHT PROGRAMS

Programs	Taught in Chinese	Taught in English
Design and Construction of Naval Architecture and Ocean Structure	▲	▲
Mechanics (Fluid Mechanics, Engineering Mechanics, Civil and Hydraulic Engineering)	▲	▲
Civil Engineering	▲	▲
Mechanics	▲	▲
Power Engineering and Engineering Thermophysics	▲	▲
Marine Engine Engineering	▲	▲
Control Science and Engineering	▲	▲
Intelligence Science and Technology	▲	▲
Artificial Intelligence	▲	▲
Underwater Acoustics Engineering	▲	▲
Information and Communication Engineering (Acoustics)	▲	▲
Mechanical Engineering	▲	▲
Information and Communication Engineering	▲	▲
Chemical Engineering and Technology	▲	▲
Materials Science and Engineering	▲	▲
Optical Engineering	▲	▲
Physics	▲	▲
Mathematics	▲	▲
Nuclear Science and Technology	▲	▲
Power and Energy (Nuclear Energy Engineering)	▲	▲
Management Science and Engineering	▲	▲



HOW TO APPLY

1. Online application website:
<https://hrbeu.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx>
2. Fill in the application form online and upload application documents.
3. Pay the application fee online after passing application review or waive this fee in accordance with mutual Mou or agreements.
4. Academic colleges review.
5. Admitted.

NOMINATION TIME

Spring Semester: from 01 September to 15 November
Autumn Semester: from 01 March to 31 May

APPLICATION TIME

Spring Semester: from 01 September to 15 December
Autumn Semester: from 01 March to 15 June

ELIGIBILITY

1. Should be an enrolled university/institute student currently.
2. Non-Chinese citizens with foreign passport.
3. In good physical and mental health.
4. The applicants should have completed at least two semesters in home university.
5. **Taught in Chinese programs:** HSK Band 4 ≥ 180 (undergraduate);
HSK Band 5 ≥ 180 (graduate).
Taught in English programs: TOEFL ≥ 79 , IELTS 5.5, or provide an equivalent language proficiency certificate recognized by the university.

APPLICATION DOCUMENTS

1. Scanned copy of passport photo page and scanned copy of Chinese visa pages.
2. Transcript of home universities (in Chinese or English).
3. Personal statement or study plan in China (1000 words or more).
4. University nomination letters.
5. Physical recommendation form for foreigners.
6. Non-criminal record certificate.

FEES AND COSTS (UNIT: RMB YUAN)

Application fee: 400 yuan/person
Tuition fee: **Undergraduate:** 17,000 yuan / year (taught in Chinese);
22,000 yuan / year (taught in English)
Master's degree: 27,000 yuan / year (taught in Chinese);
33,000 yuan / year (taught in English)
Doctoral degree: 35,000 yuan / year (taught in Chinese);
42,000 yuan / year (taught in English)
Accommodation fee: Single room 800 yuan / month;
Double-bed room 400-500 yuan / month
Comprehensive medical insurance: 400yuan/Semester; 800 yuan / year;
Residence permit space (for X1 holder only): 800 yuan / year



哈爾濱工程大學
HARBIN ENGINEERING UNIVERSITY

WELCOME TO HEU





哈尔滨工程大学

HARBIN ENGINEERING UNIVERSITY



联系方式 CONTACT INFORMATION

哈尔滨工程大学 国际交流与合作处

联系人：尹华

地址：中国黑龙江省哈尔滨市南岗区南通大街 145-1 号

邮政编码：150001

邮箱：heufao@hrbeu.edu.cn

电话：0086 451 82568218, 82568266

传真：0086 451 82530010

网址：http://studyheu.hrbeu.edu.cn



<http://studyheu.hrbeu.edu.cn>

INTERNATIONAL OFFICE HARBIN ENGINEERING UNIVERSITY

Address: No.145-1, Nantong Street, Nangang District,
Harbin, 150001, China

Ms. YIN Hua (Rebekka)

Email: heufao@hrbeu.edu.cn

Tel: 0086 451 82568266, 82568218

Fax: 0086 451 82530010

Website: http://studyheu.hrbeu.edu.cn



<https://hrbeu.at0086.cn/student>